

# 东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第42卷 第2期 总192期 2011年2月

食品科学 • 农业工程与技术 • 资源与环境辑

## 目次

### 专论与综述

现代大规模农业机械化将使东北农村粮食生产产生巨变的认识.....蒋亦元 (1)

### 研究报告

保加利亚乳杆菌H<sup>+</sup>-ATPase缺陷型菌株延缓后酸化及发酵性质的研究.....庞启亮, 霍贵成 (5)

鸡肝酯酶快速检测氰戊菊酯农药的试验研究.....李思超, 徐斐, 赵洁, 曹慧 (10)

前处理对大豆分离蛋白热凝胶流变学特性的影响.....张英华, 王丽 (16)

大豆油脂用作润滑油基础油的氢化技术研究.....夏明敬, 邵弘, 朱秀清 (20)

SO<sub>2</sub>对黑果腺肋花楸果酒的抑菌规律及发酵启动的影响

.....王鹏, 马兴华, 韩文忠, 姜镇荣, 马艳丽 (25)

哈尔滨地区奶牛隐性乳房炎病原菌的分离鉴定.....王娜, 高学军 (29)

消化液回用对牛粪两相厌氧消化的影响.....杜倩, 李文哲, 姜海涛, 张伟 (33)

联合收割机实时测产系统的抗振动干扰设计.....王志全, 杨方, 欧阳斌林, 吕春江 (38)

玉米秸秆皮瓢分离机剖瓢机构试验研究.....刘丽玲, 王德福 (43)

坡耕地中秸秆深施蓄水效果的试验研究

.....孔德刚, 张帅, 常晓慧, 赵永超, 翟利民 (48)

模糊评价法与综合指数法在生态影响后评价中的应用比较研究·····	朱国宇, 熊伟 (54)
基于无线传感器网络的温室环境监测系统研究·····	王福祿, 房俊龙, 张喜海 (59)
综合气候条件的变量施肥决策支持系统研究·····	麻灵, 孙红敏, 安珺 (65)
新型土槽试验平台及测控系统的设计与应用·····	于艳, 尚书旗, 刘晓红 (69)
基于空间变化的栅格水文模型构建·····	王秀云, 王贵作, 王斌, 王海涛, 徐振文 (73)
哈尔滨市地下水水位预警模型·····	葛慧玲, 焦扬, 任永泰 (77)
土壤多重抗生素抗性放线菌的筛选及其发酵产物的初步研究 ·····	王相晶, 王晓舟, 张继, 朱兆香, 向文胜, 张匀华 (84)
磷脂脂肪酸法分析野山参根区土壤微生物群落多样性 ·····	张亚玉, 宋晓霞, 孙海, 汪景宽, 于树 (92)
生物表面活性剂混合纤维素分解菌分解秸秆的研究·····	孟杰, 王宏燕, 李涛 (97)
低温蛋白质氨化复合菌系对沼气酸化液pH及产甲烷活性的影响 ·····	王玥婷, 徐凤花, 李金, 赵忠宝, 郭建全 (104)
黑龙江地区野生黑木耳菌种的ISSR指纹分析·····	王立枫, 许修宏, 刘华晶 (109)
保护性耕作对黑钙土水分及温度的影响·····	张薇, 周连仁 (115)
东北黑土区调亏灌溉对水稻前期生长发育的影响·····	陈琳, 李芳花, 孙艳玲 (122)
磷源对废水中氨氮去除效果的研究·····	闫立龙, 任源 (126)
北亚热带高山区日本落叶松林相容性生物量模型研究 ·····	王宏全, 孙晓梅, 张灿明, 李子敬, 李忠国 (131)

## 研究进展

黑穗醋栗营养成分和保健功能及产业发展前景·····	霍俊伟, 李著花, 秦栋 (139)
---------------------------	--------------------

[期刊基本参数]: CN23-1391/S \* 1957 \* m \* A4 \* 144 \* zh \* P \* ¥8.00 \* 1 000 \* 27 \* 2011-02-25

**DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO**  
**JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY**

Monthly    Vol. 42 No. 2 (Cumulated No. 192)    Feb. 2011

Food Science ● Agricultural Engineering and Technology ● Resources and Environment Issue

---

**CONTENTS**

**Monograph and Review**

Tremendous progress of food crop production in northeast China can be anticipated by  
virtue of the modern big scale farm mechanization.....JIANG Yiyuan. ( 1 )

**Research Report**

Study on H<sup>+</sup>-ATPase deficient mutant of *Lactobacillus delbrueckii* subsp. *bulgaricus* to  
post-pone postacidification of yogurt and property of fermentation.....PANG Qiliang et al. ( 5 )

Rapid determination of fenvalerate pesticide using chicken liver esterase.....LI Sichao et al. ( 10 )

Effect of pre-treatment on the rheological characteristic of soy protein isolates  
heat-set gel.....ZHANG Yinghua, et al. ( 16 )

Hydrogenization technological engineering research on the soybean fat serving as  
base oil of lubricating oil.....XIA Mingjing, et al. ( 20 )

Effects of regularity of bacteriostasis and the fermentation starting on aronia  
wine with SO<sub>2</sub> treatment.....WANG Peng, et al. ( 25 )

Isolation and identification of pathogenic bacteria of bovine subclinical  
mastitis in Harbin.....WANG Na, et al. ( 29 )

Effects of recycled digestive effluent on two-phase anaerobic digestion  
process of cow manure.....DU Qian, et al. ( 33 )

Anti-vibration interference design of combine real-time yield estimation.....WANG Zhiquan, et al. ( 38 )

Experimental study on separating mechanism of corn straw.....LIU Liling, et al. ( 43 )

Experimental study on accumulating moisture effect by burring straw  
deeply in sloping field.....KONG Degang, et al. ( 48 )

Comparison research on application of the fussy assessment method's and comprehensive index method's in the post ecology assessment.....	ZHU Guoyu, et al. ( 54 )
Research of environmental monitoring system for greenhouse based on wireless sensor network.....	WANG Fulu, et al. ( 59 )
Research on decision support system of variable rate fertilization-composting weather conditions.....	MA Ling, et al. ( 65 )
Design and application of new testing slots in the tracking control system.....	YU Yan, et al. ( 69 )
Construction of hydrological grid-models based on spatial variation.....	WANG Xiuyun, et al. ( 73 )
Early warning model of groundwater level in Harbin.....	GE Huiling, et al. ( 77 )
Screening of multi-antibiotic resistances actinomycetes and analysis of their metabolites.....	WANG Xiangjing, et al. ( 84 )
Analysis of soil microbial diversity in wild ginseng with phospholipid fatty acid method.....	ZHANG Yayu, et al. ( 92 )
Research of bio-surfactants and cellulose-decomposing bacteria mixture fertilizers in straw decomposition.....	MENG Jie, et al. ( 97 )
Effects of biogas acidizing fluid pH and methane-producing activity on low-temperature protein ammoniation composite strains.....	WANG Yueting, et al. ( 104 )
ISSR fingerprint analysis of wild strains of <i>Auricularia auricula</i> in Heilongjiang Province.....	WANG Lifeng, et al. ( 109 )
Effects of conservation tillage on soil moisture and soil temperature of chernozem.....	ZHANG Wei, et al. ( 115 )
Effects of regulated deficit irrigation on earlier period growth of paddy rice in phaeozem area.....	CHEN Lin, et al. ( 122 )
Influence of phosphorus source on ammonium in wastewater removal efficiency.....	YAN Lilong, et al. ( 126 )
Research on compatible model for biomass of <i>Larix kaempferi</i> forest in northern sub-tropical alpine area.....	WANG Hongquan, et al. ( 131 )

## Research Advance

Review of nutritional ingredients and health protectal function of black currant fruit and its prospect in industrial development.....	HUO Junwei, et al. ( 139 )
--	----------------------------

[Serial parameters]: CN23—1391/S \* 1957 \* m \* A4 \* 144 \* zh \* P \* ¥8.00 \* 1000 \* 27 \* 2011-02-25